



Austria, Belgium, Czech Republic, France, Germany, Italy, Netherlands, Slovakia, Switzerland, United Kingdom

Autriche, Belgique, République tchèque, France, Allemagne, Italie, Pays-Bas, Slovaquie, Suisse, Royaume-Uni



## EUROPEAN MOZART WAYS LES VOIES EUROPÉENNES DE MOZART

Incorporated into the programme “The Council of Europe Cultural Routes”: 2002

Incorporé au programme «Les Itinéraires Culturels du Conseil de l'Europe»: 2002

*Palaces and piazzas, pleasure gardens, inns and hotels, concert halls and opera houses, cities, churches and landscapes: there is no better way to learn about and experience Wolfgang Amadé Mozart's life and music than by retracing his footsteps through Europe, visiting some of the most significant music, art and architectural venues of Europe's cultural heritage.*

Mozart travelled more than half of his lifetime, journeys that decisively shaped him both personally and artistically, contributing profoundly to his development as one of the universal figures of Western culture.

The European Mozart Ways are an international network connecting cities, regions and institutions in the 10 European countries visited by Mozart. Founded in Salzburg in 2002, their purpose is to promote tourist itineraries and to foster artistic, cultural, educational and research cooperation with a particular emphasis on the life and œuvre of W. A. Mozart.

The Association's website, [www.mozartways.com](http://www.mozartways.com), is accessible to a broad audience, facilitating a dynamic and innovative acquaintance with the first major European musical traveller.

*Palais et places, jardins d'agrément, hôtels et auberges, salles de concerts et opéras, villes, églises et paysages: on ne saurait mieux découvrir la vie et écouter la musique de Wolfgang Amadeus Mozart qu'en revenant sur les pas du compositeur en Europe, à la rencontre des sites musicaux, artistiques et architecturaux les plus importants du patrimoine culturel européen.*

Mozart a passé plus de la moitié de sa vie à voyager, voyages qui ont façonné sa personnalité et son art de façon décisive et ont fait de lui l'une des figures universelles de la culture occidentale.

Les Voies européennes de Mozart forment un réseau international, qui relie des villes, régions et institutions dans les dix pays européens où Mozart a séjourné. Fondée à Salzbourg en 2002, cette association a pour objectif de promouvoir les itinéraires touristiques et d'encourager la coopération artistique, culturelle, éducative et universitaire, en s'attachant tout particulièrement à la vie et à l'œuvre du compositeur.

Le site internet de l'association, [www.mozartways.com](http://www.mozartways.com), accessible à un large public, offre un moyen dynamique et innovant de mieux connaître ce premier grand musicien voyageur européen.



MOZART WAYS  
VIE DI MOZART  
VOIES DE MOZART  
MOZART WEGE

Europäische Mozart Wege e.V.  
European Mozart Ways  
Sigmund Haffnergasse 3 - Front stairs / 1st floor  
A - 5020 Salzburg - AUSTRIA  
E-mail: [office@mozartways.com](mailto:office@mozartways.com)

[www.mozartways.com](http://www.mozartways.com)



INSTITUT  
EUROPÉEN  
DES  
ITINÉRAIRES  
CULTURELS

[www.culture-routes.net](http://www.culture-routes.net)



[www.coe.int](http://www.coe.int)